

FAO/WHO COORDINATING COMMITTEE FOR NEAR EAST (CCNE)

**Invitation to participate in the electronic working group (EWG)
on the Implementation of the Codex Strategic Plan 2020-2025 for CCNE -
Regional workplan for 2024 and 2025**

This message is sent on behalf of Saudi Arabia and Egypt

Title: Implementation of the Codex Strategic Plan for 2020-2025 for CCNE - Regional workplan for 2024 and 2025.

Committee: Coordinating Committee FAO/WHO for Near East

Session: 11th Session

Chair of EWG: Saudi Arabia, Co-chair Egypt

Working Languages: English and Arabic

Description of work: CCNE11 agreed to establish an EWG working in English and Arabic, chaired by Saudi Arabia (CCNE Coordinator) and co-chaired by Egypt and open to all Members and Observers from the region to develop the regional workplan for 2024 and 2025 to support implementation of the Codex Strategic Plan.

The tentative timetable for the work is as follows:

Schedule of tasks for the EWG on the Implementation of the Codex Strategic Plan for 2020-2025 for CCNE - Regional workplan for 2024 and 2025	
Activities	Date
Deadline for response to invitation and registration EWG members	December 10, 2023
First round –Draft 1 of the workplan posted on the forum for comments.	December 11, 2023
Deadline for receipt of comments on Draft 1 of the workplan.	January14, 2024
Second round - Draft 2 of the workplan posted on the forum for comments.	January29, 2024
Deadline for receipt of comments on Draft 2 of the workplan.	February18, 2024
Third round Revised workplan circulated for final agreement.	February 26, 2024
Deadline for comments the final version of the workplan.	March 17, 2024
Workplan submitted to the Codex Secretariat.	March 31, 2024

Email for registration: codex.cne@sfd.gov.sa

Registration deadline: December10, 2023

EWG online platform Yes No

Codex Members and Observers are invited to register their experts for this Electronic Working Group. When there is more than one expert, each country or observer organization shall designate **one** as the official representative to participate in the EWG.

Applications should be sent through the Codex Contact Point (CCP) of the Member or recognized Observer organization in an email detailing:

- participant's name
- official title or position
- organization or country
- email address.

The EWG platform

Link: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

User group name: **CCNE - SP**

The platform will require members to login. New participants to the platform should first register. ([online guide](#), [video tutorial](#))

The EWG chair will give participants access to the user group online once they have verified their credentials so, please ensure that you follow the procedure for applications and email the chair through your CCP even if you are already registered on the platform. Once your CCP has sent your application you can request to join the EWG user group directly on the platform. You do not need to create a new registration if you have previously used the platform.

Technical support

For all technical assistance regarding the platform please contact the platform administrator (Codex Secretariat) using the Contact link on the platform homepage or via codex@fao.org

Programme and timeline

The work programme and timelines will be circulated to members of the EWG soon after its establishment.

We look forward to your participation.

Saudi Arabia (CCNE Coordinator) and Egypt.

اللجنة التنسيقية الإقليمية للشرق الأدنى التابعة لمنظمة الأغذية والزراعة / منظمة الصحة العالمية

دعوة للمشاركين في مجموعة العمل الإلكترونية المعنية بتنفيذ خطة الدستور الغذائي الاستراتيجية 2020-2025 الخاصة باللجنة التنسيقية

خطة العمل الإقليمية لعام 2024 و2025

هذه الرسالة مرسله نيابة عن المملكة العربية السعودية وجمهورية مصر العربية

العنوان: تنفيذ خطة الدستور الغذائي الاستراتيجية 2020-2025 الخاصة باللجنة التنسيقية للشرق الأدنى (خطة العمل الإقليمية لعام 2024 و2025)

اللجنة: اللجنة التنسيقية الإقليمية للشرق الأدنى التابعة لمنظمة الأغذية والزراعة / منظمة الصحة العالمية

الجلسة: الحادية عشرة

رئاسة مجموعة العمل الإلكترونية: المملكة العربية السعودية، ويشارك في الرئاسة جمهورية مصر العربية

اللغة المستخدمة: العربية والإنجليزية

وصف العمل: وافقت اللجنة التنسيقية في جلستها الحادية عشرة على إقامة مجموعة عمل إلكترونية تستخدم اللغة العربية والإنجليزية في أعمالها برئاسة كل من المملكة العربية السعودية (كمنسق) وجمهورية مصر العربية وفتح المجال لكافة الأعضاء والمراقبين من الإقليم لتطوير خطة عمل إقليمية للعام 2024 و2025م في سبيل دعم خطة الدستور الغذائي الاستراتيجية.

الجدول الزمني المقترح لمجموعة العمل الإلكترونية:

جدول مهام مجموعة العمل الإلكترونية لتنفيذ خطة الدستور الغذائي الاستراتيجية لعام 2020 – 2025 الخاصة باللجنة التنسيقية – خطة العمل الإقليمية لعامي 2024 و 2025	
التاريخ	النشاطات
10 ديسمبر 2023	المهلة النهائية للاستجابة للدعوة وتسجيل أعضاء مجموعة العمل الإلكترونية
11 ديسمبر 2023	الجلسة الأولى – نشر المسودة الأولى لخطة العمل على المنتدى للتعليق عليها
14 يناير 2024	المهلة النهائية لاستقبال التعليقات على المسودة الأولى لخطة العمل
29 يناير 2024	. الجلسة الثانية – نشر المسودة الثانية لخطة العمل على المنتدى للتعليق عليها
18 فبراير 2024	. المهلة النهائية لاستقبال التعليقات على المسودة الثانية لخطة العمل
26 فبراير 2024	الجلسة الثالثة تعميم خطة العمل المعدلة للموافقة النهائية
17 مارس 2024	المهلة النهائية لاستقبال التعليقات على النسخة النهائية من خطة العمل
31 مارس 2024	إرسال خطة العمل لأمانة الدستور الغذائي

للتسجيل الإرسال للبريد الإلكتروني التالي: codex.cne@sfd.gov.sa

المهلة النهائية للتسجيل: 10 ديسمبر 2023

هل يوجد منصة على الأنترنت لمجموعة العمل الإلكترونية: نعم X لا

نرجو من الأعضاء والمراقبين في الدستور الغذائي تسجيل خبائهم المشاركين في لجنة العمل الإلكترونية وفي حال وجود أكثر من خبير فإن على كل دولة عضو أو مراقب أن يقوم بتعيين ممثل رسمي واحد فقط للمشاركة في مجموعة العمل الإلكترونية.

ترسل جميع النماذج من خلال نقطة اتصال الدستور الغذائي للدولة العضو أو الجهة المراقبة في رسالة إلكترونية تحتوي على البيانات التالية:

- اسم العضو المشارك
- المسمى أو المنصب الرسمي للعضو المشارك
- اسم الدولة العضو أو الجهة المراقبة
- البريد الإلكتروني

منصة مجموعة العمل الإلكترونية:

الرابط: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

اسم المستخدم للمجموعة: CCNE - SP

للوصول إلى المنصة يجب على الأعضاء تسجيل الدخول كما يجب على المشاركين الجدد التسجيل أولاً. ([رابط الدليل الإرشادي](#)، [فيديو توضيحي](#))

سيقوم رئيس مجموعة العمل الإلكترونية بتزويد المشاركين برمز الدخول الخاص باسم المستخدم لكل مجموعة وذلك بعد قيام المشاركين بتأكيد بياناتهم الثبوتية، لذلك نرجو اتباع إجراءات تقديم النماذج وإرسالها إلى الرئيس من خلال نقطة اتصال الدستور الغذائي (حتى وإن سبق لك التسجيل في المنصة). بعد الانتهاء من إرسال النماذج، يمكنك التسجيل في المنصة والانضمام لمجموعة العمل الإلكترونية عن طريق اسم المستخدم الخاص بمجموعتك.

الدعم الفني

عند الحاجة إلى أي مساعدة فنية فيما يخص المنصة، أرجو التواصل مع مشرف المنصة (أمانة الدستور الغذائي) باستخدام رابط الاتصال الموجود على الصفحة الرئيسية للمنصة أو من خلال الرابط التالي: codex@fao.org

البرنامج والإطار الزمني

سيتم تزويد أعضاء مجموعة العمل الإلكترونية ببرنامج العمل والجداول الزمنية حالما يتم الانتهاء من إعدادها،

نتمنى التوفيق لجميع المشاركين

المملكة العربية السعودية (منسق لجنة الدستور الغذائي للشرق الأدنى) و جمهورية مصر العربية.